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CULTUURRAAD

VOOR DE

NEDERLANDSE CULTUURGEMEENSCHAP

ZITTING 1971-1972 21 SEPTEMBER 1972

BEGROTING

van de Culturele Zaken van de Nederlandse cultuurgemeenschap
voor het begrotingsjaar 1972

SECTOR TEWERKSTELLING EN ARBEID

VERSLAG

namens de Commissie voor de Begroting
uitgebracht door de heer VERLEYSEN

D A M E S  E N  H E R E N ,

Uw commissie heeft op 21 september 1972 de begroting
voor de sector Tewerkstelling en Arbeid besproken.

Inleidende uiteenzetting
door de Minister van Tewerkstelling en Arbeid.

In verband met het krediet uitgetrokken op zijn begro-
ting en bestemd voor de financiering van de kredieturen
voor de arbeiders en voor premies van sociale promotie
deelt de Minister mede, dat het hem nog niet mogelijk is
geweest op dit stuk een stelsel uit te bouwen. Hij heeft
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maanden gewacht op het advies van de Nationale Arbeids-
raad; op dit ogenblik zijn de besprekingen in de Raad
hieromtrent nog niet beëindigd.

Derhalve zal het krediet niet worden opgebruikt : ten
hoogste zullen enkele premies worden uitgekeerd aan
werknemers die avondschool hebben gevolgd.

De Minister wijst erop dat veel werkgevers weigeren
verlof te verlenen aan arbeiders die een cursus willen
volgen.

Het is bovendien moeilijk aan die werkgevers op dit
stuk een verplichting ten voordele van de jonge arbeiders
op te leggen : de vrees is gegrond dat in die veronderstel-
ling de werkgevers jeugdige arbeiders zullen ontslaan en
dit op een ogenblik dat er reeds een ernstig vraagstuk
van de werkloze jongeren bestaat.

Wat het probleem van de respectieve bevoegdheid van
de Cultuurraden en van de Wetgevende Kamers ter zake
betreft, verklaart de Minister dat het ontwerp aangaande
de kredieturen naar de Raad van State zal worden ver-
zonden.

Volgens de werkgeversorganisaties en de vakbonden
mag er maar één regeling zijn voor het gehele land, daar
het veel voorkomt dat er Nederlandstalige en Franstalige
werknemers in dezelfde ondernemingen werken.

De Minister is dezelfde mening toegedaan; hij zal der-
halve zo vlug mogelijk een ontwerp van wet indienen die
een eenheidsregeling voor het gehele land zal tot stand
brengen. In de huidige stand van zaken is dan ook de
bespreking in de commissie voorbarig.

Bespreking.

1. De Voorzitter werpt het probleem van de bevoegdheid
van de Cultuurraad ter zake van de kredieturen op. Hij
heeft begrip voor de noodzakelijkheid om tot een een-
heidsregeling te komen, maar daartoe is  het  nog niet
onontbeerlijk die regeling door de Wetgevende Kamers te
laten goedkeuren. Men kan een gelijklopende regeling
realiseren dank zij een afspraak in de Verenigde Commis-
sies voor samenwerking van beide Cultuurraden.

Een lid merkt op dat er ook op de begroting ‘van
Nederlandse Cultuur een krediet voor sociale promotie is
uitgetrokken.

De Minister antwoordt dat de kredieten op zijn begro-
ting dienen voor het terugbetalen van de geleden loon-
derving, terwijl de kredieten op de begroting van Neder-
landse Cultuur vooral de inrichtingskosten van de cur-
sussen dekken.

2. Een lid wenst te weten wie in feite de cursussen
erkent.

Hierop antwoordt de Minister dat, ter uitvoering van
de wet, de erkenning geschiedt door zijn Departement.

3. Een lid merkt op dat de jeugd zeer ontgoocheld zal
zijn. De jongerenorganisaties eisen sinds jaren een stelsel
van kredieturen en stelden veel hoop in de huidige Rege-
ring. De werkende jongeren zijn reeds fel benadeeld in ver-
gelijking met hun vrienden die overdag mogen studeren.
De arbeidersjeugd krijgt wel veel toezeggingen maar geen
daadwerkelijke hulp. De sociale promotie is een compen-
satiemaatregel en moet zo snel mogelijk verwezenlijkt
worden.
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De Minister antwoordt dat hij zelf de eerste maatrege-
len heeft genomen tot het doen starten van de sociale
promotie. Dat er ter zake in de Nationale Arbeidsraad
tegengestelde meningen tot uiting komen, is nogal nor-
maal, wanneer men overweegt dat de delegaties van de
jongeren die hij ontvangen heeft, het ook onder elkaar
niet eens zijn. De Minister vindt dat toch reeds een grote
stap vooruit werd gezet, alhoewel de praktische uitwer-
king van een stelsel van kredieturen nog op heel wat
moeilijkheden zal stuiten.

Hij acht het dan ook zijn eerste plicht, zo spoedig moge-
lijk aan het probleem van de kredieturen een oplossing te
geven. Hij zal zijn best doen om nog voor het einde van de
maand oktober een wetstekst klaar te maken. De Minister
voorziet dat er circa 200 000 arbeiders het voordeel van
deze maatregel zullen kunnen genieten; de kosten hieraan
verbonden zullen tot 6 miljard oplopen.

Stemming.

De Voorzitter legt de begroting ter stemming.
De artikels, de kredieten en het geheel van het ontwerp-

decreet werden met 10 tegen 3 stemmen goedgekeurd.

De Verslaggever, De Voorzitter,

W. VERLEYSEN. R. VANDEKERCKHOVE.


